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Summary

        
VEP changes in MS patients are due to the demyelinating process which causes conduction alterations as well as inhibitory mechanisms. The pattern-shift VEP can show a delay of the main positivity, a diminished amplitude or/and an altered shape and duration.


        
Concerning to series from the literature and own observations on more than 500 MS patients 4 different types of VEP alterations can be observed: 1. NPN complex with P2 delay; 2. broadening with loss of N2 and P2 delay; 3. bifid P2, P100-P135 complex; 4. deformation and dissociation with loss of P2, N105 dominance and amplitude reduction.


      
        
Zusammenfassung

        
Der Entmarkungsprozeß bei der multiplen Sklerose führt über Leitungsstörungen sowie zentrale Hemmechanismen kompetitiver Art zu sehr unterschiedlichen Veränderungen des Musterumkehr-VEP. Neben Latenzverzögerungen zwischen 10 und 60 ms werden Formveränderungen und Amplitudenreduktionen beobachtet.


        
Anhand der Literaturangaben sowie eigener Beobachtungen an über 500 MS-Patienten lassen sich vier verschiedene VEP-Typen unterscheiden: 1. NPN-Komplex mit deutlicher P2-Verzögerung; 2. Verbreiterung mit N2-Verlust und P2-Verzögerung; 3. P2-Spaltung, P100-P135-oder P135-Komplex; 4. Deformierung mit Dissoziation, P2-Verlust, N105-Dominanz, Amplitudenreduktion.


      

Key words

Visual evoked potentials - Multiple sclerosis - Optic neuritis - Shape alteration of VEP
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